السيرة الذاتية
فاطمة صالح مهدي الغربان
الجامعة المستنصرية – كلية الادارة والاقتصاد
Mobile: 07700169094
Email: fatemasalh_m@uomustansiriyah.edu.iq‏
ملخص تعريفي: 
· أستاذ دكتور باختصاص المحاسبة / الاختصاص الدقيق تدقيق ورقابة
الشهادات الدراسية:
 
· Ph.D. #1:العلاقة بين التدقيق الداخلي وبيئة الوحدة الاقتصادية-دراسة تطبيقية في البنك المركزي العراقي./من جامعة بغداد
· M.Sc. #2:مشكلات التدقيق الداخلي في القطاع التعليمي-دراسة ميدانية في كليات الجامعة المستنصرية./من الجامعة المستنصرية
· B.Sc. #3:بكالوريوس في العلوم المحاسبية /من كلية الادارة والاقتصاد/ الجامعة المستنصرية
الجوائز والتكريم الأكاديمي2024

· #1:شكر وتقدير من السيد العميد المحترم بمناسبة الحصول على لقب أستاذ بالعدد ع/2741 في 30/4/2024
· #2:شكر وتقدير من وزارة المالية بالعدد 74 في 8/1/ 2024
الخبرة الأكاديمية والتدريس:
· #1:التدريس والأشراف على طلبة الدراسات العليا في القسم .
· #2:التدريس والأشراف على طلبة الدراسات الأولية في القسم
المقررات الدراسية التي تم تدريسها:
	الدراسات الأولية
	الدراسات العليا

	الرقابة المالية  ،المحاسبة الدولية،  نظام المعلومات المحاسبي، مبادئ المحاسبة ، تدقيق ، معايير التدقيق الدولية
	        التدقيق والرقابة ، النظرية المحاسبية
          


الأنتساب المهني او الجمعيات:
· لجان: عضو لجنة الدراسات العليا
· عضو لجنة امتحانية للامتحان المشترك بين الجامعات والكليات الحكومية والأهلية للعام الدراسي 2023- 2024
· عضو لجنة الارشاد التربوي
· عضو في نقابة المحاسبين والمدققين العراقيين
المنشورات العلمية
· بحوث علمية.:1- في سكوباس دعم الرقابة الداخلية للمصارف باساليب الأداء والذكاء المالي لتحقيق الريادة في الاعمال :دراسة تحليلية للمصارف العراقية
· 2-اهتمام الاجهزة االعليا للرقابة بالتنمية الاقتصادية والاجتماعية والبيئية المستدامة واثرها على جودة أداء العمل الرقابي
· 3-تصميم برنامج تدقيق بيئي للمؤسسات الصحية لمواجهة الوباء
· كتب مؤلفة
· 1- كتاب معايير التدقيق الدولية وفقاً لمنهاج وزارة التعليم العالي والبحث العلمي لعام 2022- 2023
· 2-كتاب التدقيق الاجتماعي والبيئي في ظل التنمية المستدامة لعام 2022 النشر في برلين / المانيا 
· مقالات عن الحوكمة وعن الخبرة المحاسبية والخبرة التدقيقية 
· فصول.
تطوير المهارات:

· Certifications.  Conferences.    Workshops.
· الاشتراك في المؤتمرات والندوات التي تقيمها الكلية فضلا عن التعاون العلمي مع الجامعات العراقية ومؤسسات الدولة الأخرى في كل ما يخدم المسيرة العلمية.
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 PERSONAL SUMMARY:
PROFESSOR, DOCTOR OF ACCOUNTING, SPECIALIZATION IN AUDITING AND CONTROL

EDUCATION:
· Ph.D#1: Relationship between internal auditing and the environment of economic unity - applied study in the Central Bank of Iraq / / University of Baghdad
• M.Sc. # 2: Problems of Internal Audit in the Education Sector - A Field Study in Mustansiriya University Colleges / from Mustansiriya University
• B.Sc. # 3: Bachelor of Accounting / Faculty of Management and Economics / Mustansiriya University
ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

#1: : Thanks and appreciation from the Dean on the occasion of obtaining the title of professor by number 2741 IN 30-4-2024
• # 2: Thanks and appreciation from the Dean on the occasion of obtaining the title of professor by number 74 IN 8- 1- 2024
ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

•#1: Teaching and supervision of graduate students in the department.
• # 2: Teaching and supervising students of preliminary studies in the department
COURSES TAUGHT:

	Undergraduate
	Graduate

	Financial control, international accounting, accounting information system, accounting principles, auditing, international auditing standards 
	                               AUDITING AND CONTROL
                          accounting theory    


PROFESSIONAL AFFILIATIONS:
-Member of the Graduate Studies Committee 
-Member of the examination committee for the joint examination between public and private universities and colleges for the academic year 2023-2024.
 -Member of the Educational Guidance Committee 
-Member of the Iraqi Accountants and Auditors Syndicate 
PUPLICATIONS:

· SUPPORTING THE INTERNAL CONTROL OF BANKS WITH THE METHODS OF PERFORMANCE AND FINANCIAL INTELLIGENCE TO ACHIEVE LEDERSHIP IN BUSINESS : AN ANALYTICAL STUDY OF IRAQI BANKS.
· THE INTEREST OF THE SUPREME AUDIT INSTITUTION IN SUSTAINABLE  ECONOMI,SOCIAL AND ENVIRONMENTAL DEVELOPMENT ON  THE AUDIT QUALITY PERFORMANCE.
· Designing an environmental audit program for health institutions to  confront the epidemic.
· AUTHORED BOOKS
· International auditing standards in accordance with the Ministry’s curriculum2022- 2023.
· Social and environmental auditing in light of sustainable development for the year 2022, published in Berlin/Germany.
· Articles on governance, accounting experience and auditing experience

 PROFFESSIONAL DEVELOPMENT

· Certifications.
· Conferences.
· Workshops.
·   Participate in conferences and seminars held by the College as well as scientific cooperation with Iraqi universities and other state institutions in all that serves the scientific process.


